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Zadávání veřejných zakázek je opět snazší  
Jednoduchý nástroj na zadávání veřejných 

zakázek, který umožní provádět některé úkony 
v zadávacím řízení snadnou a transparentní 
elektronickou formou, funguje od minulého 
týdne. Jako webovou aplikaci pod označením 
E-ZAK jej spustilo Ministerstvo pro místní 
rozvoj ČR. Aby ji uživatel mohl využít, postačí 
mu běžný internetový prohlížeč (MS Internet 
Explorer, Mozilla Firefox apod.) s několika 
nastaveními, která jsou blíže popsána v uživa-
telské příručce na úvodní stránce aplikace. 
Aplikace E-ZAK je provozována na adrese: 
https://ezak.mmr.cz.  

Mezi hlavní funkce 
aplikace E-ZAK patří: 
• přehled veřejných za-
kázek – pro všechny, 
kteří nejsou v systému 
registrováni a přihlášeni 
jako uživatelé, je k dis-
pozici přehled aktuál-
ních a uzavřených veřej-
ných zakázek od přísluš-
ného zadavatele spolu se 
základními informacemi  
k veřejné zakázce, pří-
padně dokumentací 
(podle povahy zadávacího řízení); 
• poskytování zadávací dokumentace v elektro-
nické podobě – umožňuje neomezený a záro-
veň přímý dálkový přístup k dokumentaci ve-
řejné zakázky a řeší i situaci, kdy je dokumen-
tace poskytována elektronicky na vyžádání; 
• správa dodatečných informací k zadávacím 
podmínkám – systém přijímá elektronické 

žádosti o dodatečné informace, upozorňuje na 
ně pověřené osoby, umožňuje odpovídat na 
tyto žádosti a odpovědi patřičným způsobem, 
zpětně je redistribuuje a uveřejňuje; 
• výzvy dodavatelům – u veřejných zakázek, 
zahajovaných zasláním výzvy či na základě 
rámcové smlouvy, obdrží vybraní dodavatelé  
v rámci systému elektronickou výzvu a záro-
veň jim je zaslán upozorňovací e-mail s ozná-
mením, že v systému E-ZAK obdrželi zprávu a 
kde si ji mohou po přihlášení vyzvednout; 
• systém interních zpráv – pomocí interního 

systému zpráv jsou uži-
vatelé (na straně dodava-
tele či zadavatele) infor-
mováni o výzvách, doda-
tečných informacích a 
dalších skutečnostech, 
které se vážou k veřej-
ným zakázkám (o inter-
ních zprávách jsou uži-
va telé  informováni  
e-maily na adresu uvede-
nou v profilu uživatele); 
• správa uživatelů – sys-
tém umožňuje pohodlnou 
správu registrované do-

davatelské organizace, k ní přináležejících 
uživatelských účtů a případně také organizač-
ních jednotek; 
• pořizování záznamů o elektronických úko-
nech – veškeré úkony v systému jsou automa-
ticky archivovány a jednoznačně spojeny s ča-
sem a osobou, která operaci uskutečnila. 

                                            ( t z )  

AKT UÁL NĚ  

Hejtmani na vlnách Labe 
Už tento pátek 13. června má na svém  

26. zasedání, tentokrát během plavby z Lito-
měřic do Ústí nad Labem, jednat Rada Asocia-
ce krajů ČR. Hejtmani chtějí hovořit se zá-
stupci státního podniku Povodí Labe o proble-
matice plavebních podmínek na dolním Labi a 
o návrhu plavebního stupně Děčín. Zvláštní 
pozornost hodlají věnovat i připravovaným 
protipovodňovým opatřením. Hejtmani se 
budou také zabývat  situací v oblasti systému 
krizového řízení ČR a aktuálními problémy  
v souvislosti s čerpáním peněz z evropských 
fondů. Vydána bude rovněž Výroční zpráva 
Asociace krajů ČR za loňský rok. 

Stlačený zemní plyn se vyplatí 
Novelu zákona o silniční dani schválil  

9. června Senát. Na jejím základě budou od 
silniční daně osvobozena ekologicky šetrná 
vozidla. Osvobození se vztahuje na vozidla  
s pohonem na stlačený zemní plyn (CNG), na 
užitková a nákladní vozidla do 12 tun a všech-
na vozidla pro dopravu osob. Provozovatelé 
autobusů MHD a veřejné linkové dopravy a 
podnikatelé využívající k pohonu vozidel 
CNG tak přijetím novely zákona získají další 
podstatnou výhodu snižující náklady na pře-
pravu. »Pokud chce ČR splnit cíle dané EU, 
které řeší ochranu ovzduší a také snižují spo-
třebu ropy a ropných produktů v dopravě, 
musí do roku 2020 zajistit náhradu minimálně 
10 % spotřeby klasických pohonných hmot 
zemním plynem,« říká Markéta Schauhubero-
vá, manažerka České plynárenské unie. 

    Elektronický zpravodaj vydavatelství Economia   

11. 6. 2008   
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Červnové vydání 

Moderní obce 
mj. přináší: 
 

• Ministr Bursík: Do konce roku 
2010 stále zbývá čas –  
a ten je třeba využít 

• Civilizovat hazard dokáží jen obce 
• Jednací řády orgánů obce /2 
• Rozdíly mezi veřejnou zakázkou a koncesním 
řízením 
• Co vše může a nemůže kontrolní výbor zastupitel-
stva obce? 
• Zvoní papírové faktuře umíráček? 
• V čem spočívá koncepční příprava programu roz-
voje obce /3 
• Z fondu Jihočeského vodárenského svazu si půjču-
jí hlavně malé obce  
• Ekologické a ekonomické hospodaření s dešťový-
mi vodami 
• Bytový vodoměr jako poměrové měřidlo pro adres-
né rozúčtování nákladů na vodu 
• Osvětlení přechodů pro chodce 
• Jak na řízení dopravy a parkingu 
• Historickým městem roku je Jindřichův Hradec 
• I péče o parky dokládá osvícenost radnic 
• Webové stránky: Vysočina udává tón 
• Když se prodává dřevo, aby bylo na neinvestiční 
výdaje za žáky... 
• Vykázání násilníků z domu zabírá 
• Ve Vídni se bydlí krásně a sociálně 
• TÉMA MĚSÍCE: Veřejné stavby 
• PŘÍLOHA: Odpady a obce 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR.  
Foto: Irena Hošková 

Ze SROP a JPD 2 už vyplaceno přes 12,5 mld. Kč 
Jak v samém závěru minulého týdne oznámi-

lo Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, zástupci 
Evropské komise (EK) ocenili výrazný posun  
v čerpání prostředků strukturálních fondů  
v rámci Společného regionálního operačního 
programu (SROP) a Jednotného programového 
dokumentu pro Prahu pro Cíl 2 (JPD 2). Slova 
uznání ze strany EK padla na rozhraní května a 
června během jednání monitorovacích výborů 
obou těchto programů.  

Na zasedáních byl členům výborů prezento-
ván mimo jiné průběžný stav realizace obou 
programů a jednotlivých opatření. Zástupci 
Evropské komise ocenili pokročilý stav reali-
zace a proplácení programů SROP a JPD 2, 
kdy ke dni konání výborů bylo proplaceno na 
účty konečným příjemcům přes 12,5 mld. Kč. 
Pochvalu si ministerstvo pro místní rozvoj 
odneslo i za kvalitu zpracovaných výročních 
zpráv a za vysokou míru detailu při sledovaní 

jednotlivých projektů a opatření. Zpráva má 
být v nejbližších dnech zaslána k oficiálnímu 
schválení do Evropské komise a zveřejněna i 
na stránkách programů SROP a JPD 2 na adre-
se www.strukturalni-fondy.cz. 

Podle aktuálních informací vyčerpaly progra-
my SROP a JPD 2 již takový objem prostřed-
ků, díky němuž jim s vysokou pravděpodob-
ností nehrozí nedočerpání prostředků z roz-
počtu Evropské unie. Oba programy tak mají 
vysokou šanci vyčerpat 100 % všech prostřed-
ků, které pro ně EU vyčlenila.  

Monitorovací výbor SROP a Monitorovací 
výbor JPD 2 jsou nejvyššími dozorovými orgá-
ny pro oba programy a mohou navrhovat navr-
hovat změny vedoucí ke zlepšení realizace 
programu. V monitorovacích výborech mají 
své zástupce Evropská komise, zástupci regio-
nů, vybraná ministerstva, neziskové organizace 
a další partneři.                                            ( t z )  
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Cena J. Vavrouška udělena 
Ochránce přírody Miroslav Janík a in me-

moriam bývalý ministr životního prostředí 
Ivan Dejmal se stali letošními držiteli Ceny 
Josefa Vavrouška. Cenu uděluje Nadace Part-
nerství a Nadace Charty 77 jednotlivcům za 
aktivity ve prospěch životního prostředí, které 
se mohou stát příkladem pro ostatní. Miroslav 
Janík je iniciátorem vzniku ZO ČSOP Kosen-
ka, která je všeobecně uznávanou organizací 
na Valašsku. Navržen byl za ochranu přírody  
v Bílých Karpatech a stmelování různých 
zájmových skupin pro ochranu přírodních a 
kulturních hodnot Valašska. Ivan Dejmal, 
jeden ze zakladatelů Charty 77 a později ve-
doucí její ekologické komise, se velmi aktivně  
v ochraně životního prostředí angažoval i po 
skončení své vládní mise. Spolu s Josefem 
Vavrouškem založil Společnost pro trvale 
udržitelný život. 

Natřete to odpadkáčům 

 

Čtyřicet základních škol z celého Jihočeské-
ho kraje se zapojilo do výtvarné soutěže 
»Natřete to odpadkáčům«, kterou v rámci 
celokrajské informační kampaně ke třídění 
odpadů pořádaly Jihočeský kraj a autorizova-
ná obalová společnost EKO-KOM. Žáci měli 
vymyslet a nakreslit návrh samolepky motivu-
jící ke třídění odpadu, která bude určena pro 
koše s netříděným odpadem. Hodnotící komi-
se vybrala z 236 zaslaných výkresů jako nej-
lepší kresbu postaviček »My do této nádoby 
nepatříme«, jejíž autorkou je Eliška Faloutová 
z VIII. A Základní školy Máj II v Českých 
Budějovicích. Vítězku a autory dalších devíti 
nejlepších návrhů ocenil krajský radní Jiří 
Netík, odpovědný za oblast životního prostře-
dí. »Počet škol, které se soutěže účastnily, nás 
mile překvapil a potěšil. Ukazuje to na skuteč-
nost, že dětem není lhostejné třídění odpadů  
a je to dobrá zpráva do budoucna,« říká Jiří 
Netík. Vítězný návrh bude vytištěn na 4000 
samolepkách, které budou v srpnu rozeslány 
do všech základních škol a obecních úřadů  
v Jihočeském kraji, aby si je vylepily na koše 
s netříděným odpadem, a podpořily tak úsilí 
kraje o co nejlepší třídění odpadů. Ukázky 
nejlepších návrhů na www.jihoceske-trideni.cz 
v sekci Výtvarná soutěž žáků ZŠ. 

Nejpozději do 31. července se i vaše obec 
(město) může přihlásit do celostátní soutěže 
Obec přátelská rodině (viz webové stránky  
www.obecpratelskarodine.cz). K účasti v sou-
těži, která se snaží propagovat prorodinnou 
atmosféru na místní úrovni a podněcovat její 
rozvoj, stačí vyplnit a na adresu ministerstva v 
písemné formě odeslat poměrně jednoduchou 
přihlášku, která je ke stažení na uvedené inter-
netové stránce. Spolu s přihláškou mohou být 
zaslány i další materiály týkající se prorodinné 
problematiky v obci. 

Kontaktním místem pro soutěž je Minister-
stvo práce a sociálních věcí (MPSV) ČR, od-
bor rodinné politiky – kontaktní osoba:  
Bc. Lydie Keprová, tel. 221 922 829, e-mail: 
lydie.keprova@mpsv.cz. MPSV 
je také spolu se Stálou komisí 
pro rodinu Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR vyhlašovatelem 
soutěže, spolupartnery jsou Síť 
mateřských center a Asociace 
center pro rodinu.  

Vítězné obce se budou moci 
těšit nejen z finanční odměny 
(nároku na neinvestiční dotaci), 
ale také z větší prestiže, mediali-
zace a spokojenosti svých obyvatel. Vyhlášení 
výsledků a předání originálních certifikátů 
Obec přátelská rodině se uskuteční nejpozději 
do 20. listopadu 2008. O vítězných obcích 
bude natočen a zveřejněn dokumentární film.  

Do soutěže se obec hlásí jako celek včetně 
všech svých místních částí. V případě města 
územně členěného na obvody či městské části 
může být soutěžitelem sama městská část nebo 
obvod (podle počtu obyvatel se zařadí do pří-
slušné kategorie), jestliže se však přihlásí i 
město jako celek, bude soutěžitelem jen město.   

Soutěž je rozdělena do pěti velikostních kate-
gorií: 

1. do 500 obyvatel ; 
2. 501-3000 obyvatel;  
3. 3001-10 000 obyvatel ; 
4. 10 001-50 000 obyvatel ; 
5. 50 001 a více obyvatel.   
Celostátní vítěz v každé kategorii získá nárok 

na neinvestiční dotaci, která bude využita při 
realizaci prorodinných aktivit pořádaných obcí. 
Výše těchto dotací byla pro jednotlivé katerorie 
stanovena takto: 

1. kategorie: 500 000 Kč; 
2. kategorie: 900 000 Kč; 
3. kategorie: 1 100 000 Kč; 
4. kategorie: 1 500 000 Kč; 

5. kategorie: 2 000 000 Kč.  
Hodnocení přihlášených obcí 
probíhá dvoukolově; obě kola na 
celostátní úrovni. Obec bude 
hodnocena v rámci příslušné 
velikostní kategorie na základě 
zaslaného soutěžního formuláře 
(a případných dalších materiálů, 
které na základě vlastního uváže-
ní zašle).  
Hodnocení provede hodnotící 

tým podle předem stanovených kritérií. Na 
základě výsledků hodnocení soutěžních formu-
lářů budou na prvním zasedání odborné komise 
zvoleny tři nejlepší obce v každé velikostní 
kategorii. Těchto patnáct obcí navštíví hodnotí-
cí tým, přičemž o této návštěvě bude starosta/
tka předem informován/a. Následně bude na 
druhém zasedání odborné komise konsenzem 
zvolena jedna vítězná obec v každé velikostní 
kategorii a zároveň bude rozhodnuto o umístě-
ní na 2. a 3. místě.  

 ( t z )  

Jste obcí přátelskou rodině? Porovnejte se s jinými! 

Projekt »šitý na míru« možná právě »vaší« škole 
Každá škola v České republice dostane příle-

žitost získat nádoby na tříděný odpad. To je 
hlavním cílem projektu, který minulý týden,  
v předvečer Světového dne životního prostředí 
(ten se uskutečnil 5. června), schválilo vedení 
ministerstva životního prostředí. »Chceme tak 
naprosto konkrétně pomo-
ci školám – základním i 
středním – v třídění odpa-
du,« vysvětlil ministr ži-
votního prostředí RNDr. 
Martin Bursík. 

Projekt počítá s tím, že 
každá škola, která se pro-
střednictvím příslušného 
krajského úřadu přihlásí, 
získá zdarma barevné 
kontejnery a koše na třídění základních odpa-
dových komodit, které ve školách vznikají – 
papíru, plastů a skla. Dále si může případně 
vybrat také nádoby na bioodpad a nápojové 
kartony. »Škola si pochopitelně s městem či 
svozovými firmami bude muset zajistit odvoz 
vytříděných odpadů ke zpracování, proto výběr 
nad onu základní sadu tří komodit záleží i na 

možnostech třídění v tom kterém městě,« 
upřesnil ministr Bursík.  

Na financování projektu by mělo směřovat 
přibližně 45 milionů korun zbývajících z tzv. 
technické asistence Operačního programu In-
frastruktura, který mj. podporoval právě zlep-

šování nakládání s komu-
nálními odpady. Pokud by 
počet kontejnerů převyšo-
val zájem škol, bude mož-
né je nabídnout do jiných 
veřejných budov, napří-
klad knihovnám, mateř-
ským centrům, domům  
s pečovatelskou službou a 
podobně.  
»Už v polovině června 

vyhlásíme výběrové řízení na dodavatele třídi-
cích nádob a domluvíme s kraji konkrétní 
podrobnosti distribuce kontejnerů na školy,« 
říká ředitel odboru fondů Evropské unie MŽP 
ČR Ing. Jan Kříž. »Chceme, aby školy měly 
šanci kontejnery získat od začátku nového 
školního roku, nejpozději však do konce roku 
2008,« dodal ministr Bursík.                       ( t z )  

Chcete-li dostávat zdarma newsletter časopisu 
Moderní obec, 
přihlaste se na e-mailové adrese 
pdf.moderniobec@economia.cz 
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Havířov bude lépe označen 
V Havířově se v těchto 
dnech instalují nové 
označníky města u vý-
znamných přístupo-
vých tras.  V loňském 
roce již byl nainstalo-
ván jeden označník na 
ulici Ostravské za pod-
jezdem směrem na 
Šumbark (viz foto). Jde 
o 6 metrů vysoký nere-
zový kvádr, v jehož 

horní části je umístěn znak města. Další tři 
označníky budou obdobné, jen menší čtyřmet-
rové. Budou umístěny na ulici Orlovské před 
rybníkem, další na ul. Dělnické v Prostřední 
Suché uprostřed rondelu a poslední na ulici 
Těšínské za rondelem na Bludovickém kopci.  
Ztvárnění označníků bylo vybráno ve veřejné 
výtvarné soutěži z dalších pěti návrhů. Zvítězil 
návrh Jiří Sibinského, který město nechalo 
tímto umělcem zrealizovat. Pořízení všech 
čtyř označníků stálo 1 mil. Kč. 

Praha si víc pohlídá alkoholiky 
Zákaz konzumace alkoholických nápojů na 

určitých místech obecně a v konkrétních loka-
litách v jednotlivých městských částech hlav-
ního města Prahy začne zřejmě platit již příští 
měsíc. Rada hl. m. Prahy včera souhlasila  
s návrhem vyhlášky, kterou se zakazuje poží-
vání alkoholických nápojů na veřejných pro-
stranstvích, a pokud ji schválí pražské zastupi-
telstvo, nabude účinnosti 7. července 2008. 
Podle Mgr. Rudolfa Blažka, náměstka primá-
tora, přijetím vyhlášky získá městská policie 
do ruky další legitimní nástroj, kterým může 
situaci ve městě ovlivnit. V Praze by měl zá-
kaz konzumace alkoholu na veřejnosti platit 
konkrétně sto metrů od stanic metra 
(uzavíratelných vstupů a výstupů stanic pro 
cestující), od škol a školských zařízení, od 
zdravotnických zařízení a dětských hřišť a 
pískovišť (pro vestibuly a další prostory metra 
je oprávněn vydat zákaz konzumace alkoholu 
Dopravní podnik hl. m. Prahy). Zákaz se týká 
také požívání alkoholu v prostoru zastávek 
veřejné dopravy.  

Příloha připravené vyhlášky obsahuje se-
znam veřejných prostranství nebo jejich části, 
na nichž je v hlavním městě zakázáno požívá-
ní alkoholických nápojů. Konkrétní lokality 
navrhly jednotlivé městské části podle míst-
ních podmínek ve spolupráci s Městskou poli-
cií a s přihlédnutím k návrhům dalších orgánů 
i samotných občanů. Vyhláška zároveň uvádí 
místa a akce, na něž se zákaz nevztahuje. Jsou 
to například restaurační zahrádky, stánky  
s občerstvením, kde je tržním řádem povolen 
prodej alkoholických nápojů. Z akcí jsou to 
například vinobraní, posvícení, silvestrovské a 
novoroční oslavy.  

Vyhláška má mít především eliminační a 
preventivní účel, ale porušení jejích ustanove-
ní může být postihováno Městskou policií 
blokovou pokutou 1000 Kč, v závažných pří-
padech úřadem příslušné městské části sankcí 
až do výše 30 tisíc Kč. 

Devátý ročník konference Odpady a obce  se 
blíží – proběhne na tradičním místě, v Kongre-
sovém centru Aldis v Hradci Králové, ve dnech 
18. a 19. června 2008.   

Na této významné konferenci se pravidelně 
setkávají zástupci obcí, měst, firem a organiza-
cí, které se starají o nakládání s komunálním 
odpadem. Programu letos dominují dvě závaž-
ná témata: jak naložit se směsným komunálním 
odpadem a biologicky rozložitelným odpadem 
z obcí.  

Navrhovaná novela 
zákona o odpadech 
vyvolala mezi odbor-
nou veřejností velkou 
diskusi. Zejména jde 
o otázky změn poplat-
ků za nakládání s 
odpady. V reakci na 
záměry ministerstva životního prostředí je v 
současnosti připravována strategie rozvoje 
nakládání s odpady v obcích, městech a krajích 
České republiky, která by měla reflektovat 
potřeby komunální sféry. Na jejím zpracování 
se podílí Svaz měst a obcí ČR, Asociace krajů  
a odborná veřejnost.  

Na konferenci by měl být představen návrh 
řešení nakládání s komunálním odpadem ze 
strany měst a obcí, zaměřený tak, aby Česká 
republika splnila cíle zejména evropské směr-
nice o skládkování a přitom se maximálně 
podpořilo využití komunálních odpadů. Strate-

gie má zpracováno několik variant řešení 
(včetně návrhu MŽP), řešících rozvoj stávající-
ho systému třídění odpadů, omezení skládko-
vání a sběr bioodpadů. Součástí variant je i  
přímé energetické využití odpadů.  

Na konferenci Odpady a obce bude předsta-
ven  celý dokument včetně analýzy stavu hos-
podaření s odpady v obcích a krajích ČR a 
návrhové části. V něm bude prezentován roz-
bor variant pro využitelné odpady, BRKO, 

směsný odpad a ostat-
ní komodity i návrh 
integrovaného řešení, 
tj. optimální varianta 
strategie. Strategii 
doplňuje i návrh ná-
strojů, rozbor legisla-
tivy EU a porovnání 
ČR se zahraničím. 

Konferenci Odpady a obce pořádají společně 
EKO-KOM, a.s., ECONOMIA a.s., ASEKOL, 
s.r.o., EKO-LAMP, s.r.o., ELEKTROWIN, a.s., 
SVPS, ČAOH, ZERA, o.s., za mediální podpo-
ry časopisů Moderní obec a Odpady.  

 

( j š )  
 

Podrobné informace a přihlášky najdete na 
webové adrese www.ekokom.cz.  

Každý přihlášený účastník konference si bude 
moci objednat roční předplatné časopisů Mo-
derní obec (za 582 Kč) a Odpady (za 421 Kč) 
se 49% slevou.  

Čtěte odborný měsíčník Moderní obec 
 

Objednejte si ZDARMA ukázkové číslo na tel. 800 11 00 22 nebo na adrese 
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

V Hradci Králové zazní názor měst a obcí 

Elektrowin už vysbíral 32 tisíc tun elektrozařízení 
Pět zcela zaplněných pražských Václavských 

náměstí nebo silniční trasa z Prahy do Ostravy 
lemovaná vyřazenými domácími spotřebiči, 
jako jsou staré lednice, pračky, sporáky, 
sušičky, myčky či malé elektrospotřebiče typu 
vysavačů, mikrovlnek, fénů nebo digestoří 
společně s elektrickým 
nářadím v podobě vr-
taček, úhlových brusek, 
akumulátorových šroubo-
váků atd.   Takové množ-
ství vysloužilých elektro-
spotřebičů, tedy více než 
milion kusů (přes 32 tisíc 
tun) za tři roky své 
existence pomohl z čes-
kých domácností zpětně 
odebrat, odborně i eko-
logicky zpracovat a z vět-
ší části také zpětně využít neziskový kolektivní 
systém Elektrowin. 

Elektrowin sbírá výrobky ze skupin 1, 2 a 6  
celkem z deseti, do nichž je rozdělila vyhláška 
MŽP. Podle Romana Tvrzníka, generálního 
ředitele Elektrowinu, lze letos reálně předpo-
kládat zpětný odběr více než 20 tisíc tun 

vysloužilých elektrospotřebičů. Roman Tvrz-
ník zdůrazňuje, že se tak může stát jen 
zásluhou neustálého zkvalitňování spolupráce  
s obcemi, prodejci a servisy. Ale hlavně díky 
rostoucímu povědomí obyvatel o celém systé-
mu zpětného odběru, o cílech a způsobu 

fungování kolektivních 
systémů. 
Elektrowin letos odstarto-
val ekologický projekt  
s názvem »Ukliďme si 
svět«. Vstoupila do něho 
už stovka základních a 
středních škol, jejichž 
žáci a studenti odložili do 
speciálních sběrných 
košů s výměnnými vlož-
kami bezmála pět tun 
elektrozařízení. 

Společnost Elektrowin je koncipována jako 
nezisková, jejími akcionáři jsou přední výrobci 
domácích spotřebičů. Prostřednictvím více než 
500 sběrných dvorů ve 380 městech, 1600 
provozoven posledních prodejců a mobilních 
svozů smluvně zajištěných ve více než 4000 
obcích pokrývá přes 85 % obyvatel ČR.     ( t z )  

http://www.moderniobec.cz
http://www.ekokom.cz
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO
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Kurzy v Benešově provází sport 

 
Institut pro místní správu Praha (IMS) při-

pravil ve svém vzdělávacím středisku v Bene-
šově pro frekventanty svých kurzů možnost 
aktivního strávení volného času na tamním 
venkovním víceúčelovém hřišti. Nově otevře-
né hřiště v areálu střediska se dá zdarma vyu-
žít na tenis, basketbal, kopanou, odbíjenou a 
nohejbal. K tomu lze použít vlastní sportovní 
vybavení a míče nebo si je bezplatně vypůjčit 
na recepci vzdělávacího střediska. Provozní 
doba hřiště je 6-8 hod. a 16.30-22 hod. Pra-
covníci IMS však zájemce o využití hřiště 
žádají o včasnou rezervaci. To lze učinit na 
místě v recepci vzdělávacího střediska nebo 
telefonicky (317 722 161 či 317 723 853) ještě 
před příjezdem na místo. Institut na svých 
internetových stránkách www.institutpraha.cz 
již brzy spustí také on-line rezervační systém. 

Z Krnova k titulu Bc. 
Cílem Obchodně-podnikatelské fakulty 

Slezské univerzity v Karviné je přiblížit na-
bídku atraktivních studijních oborů blíže  
k zájemcům o vysokoškolské vzdělání. Proto 
dislokovala dvouletý program celoživotního 
vzdělávání bakalářského studijního oboru 
Marketing a management do svého Vzděláva-
cího centra v Krnově. Program bude v Krnově 
zahájen již v říjnu 2008 a prezenční výuka 
bude probíhat dálkovou formou, tedy jednou 
za 14 dní (pátek – sobota). Program je zamě-
řen na získání odborných znalostí například  
z problematiky základních ekonomických 
disciplín, marketingového řízení firmy, marke-
tingové komunikace, základů práva či specia-
lizace na obchodní právo, psychologie, nauky  
o podniku, marketingu malých a středních 
firem či měst a obcí apod. Po úspěšném ukon-
čení dvouletého programu získají jeho absol-
venti možnost přestupu do 3. ročníku kombi-
nované formy bakalářského studijního oboru 
Marketing a management na Obchodně-
podnikatelské fakultě v Karviné, jehož ukon-
čením obdrží titul Bc. O přijetí rozhoduje 
pořadí přijetí přihlášek. Termín pro podání 
přihlášek do Vzdělávacího centra v Krnově je 
stanoven do 12. 9. 2008. Při doručení přihláš-
ky do 30. 6. 2008 dostanou posluchači slevu 
na poplatku za studium ve výši 5000 Kč. Bliž-
ší informace jsou na www.vck.slu.cz nebo je 
sdělí paní Muroňová na tel. 554 614 352.  

Fond ASEKOL při premiéře rozdělil přes 3 mil. Kč 
Výsledky prvního ročníku grantového řízení 

v rámci Fondu ASEKOL na podporu veřejně 
prospěšných projektů zaměřených na zlepšení 
efektivity sběru elektroodpadu byly vyhlášeny 
včera v Praze. Fond ASEKOL, který byl letos 
zřízen kolektivním systémem ASEKOL (viz 
Moderní obec 4/2008, str. 18), má za cíl fi-
nančně podpořit neziskové a veřejně prospěšné 
projekty týkající se zpětného odběru a recykla-
ce elektrozařízení, a také zvýšit celkovou efek-
tivitu systému zpětného odběru elektroodpadu.  

O granty z fondu se letos ucházelo celkem  
38 obcí, nevládních neziskových organizací a 
provozovatelů sběrných dvorů. Uspělo 27 sub-
jektů, mezi něž Fond ASEKOL rozdělil více 
než 3 mil. Kč. Třináct 
projektů bylo podpořeno 
finančně, šestnáct dalších 
prostřednictvím nefinanč-
ního plnění ve formě unifi-
kovaného přístřešku. Dva 
subjekty, obec Záluží a společnost SLUMEKO, 
s.r.o., obdrží jak peníze, tak přístřešek. Ten byl 
nabídnut těm žadatelům, kteří měli zájem  
o zastřešení místa pro ukládání vysloužilých 
elektrozařízení nebo o kontejner sloužící ke 
stejnému účelu. Celkem bude uchazečům na-
bídnuto 24 přístřešků. 

»Chtěli jsme podpořit ty subjekty, kterým 
chybějí peníze na zlepšení podmínek sběru 
elektroodpadu, ale snaží se situaci řešit. Podle 
reprezentativního průzkumu, jehož se zúčastni-
la stovka obcí, je právě nedostatek financí na 
vybudování sběrných dvorů největším problé-
mem – týká se více než dvou třetin obcí,« říká 
Mgr. Jan Vrba, jednatel kolektivního systému 
ASEKOL. Podle Mgr. Vrby byla letos podpora 
z Fondu ASEKOL zaměřena na tři typy projek-
tů. Šlo o Program Intenzita, Program Rekon-

strukce a Program Osvěta. První se týká vytvo-
ření či zvýšení počtu sběrných míst v konkrétní 
lokalitě, případně i zlepšení jejich dostupnosti. 
Program Rekonstrukce je zaměřen na kvalitu 
sběrných míst z hlediska zvýšení kapacity, 
jejich rekonstrukce nebo zlepšení vybavení, 
zatímco Program Osvěta cílí na oblast vzdělá-
vání v problematice. V následujících letech by 
měl do Fondu ASEKOL přibýt ještě Program 
Výzkum sloužící k uplatnění výzkumu, vývoje 
a rozvoje technologií v oblasti logistiky, zpět-
ného odběru a recyklace elektrozařízení.  

O rozdělení prostředků z Fondu ASEKOL 
rozhodovala jeho osmičlenná rada složená ze 
zástupců společnosti ASEKOL, Svazu měst a 

obcí ČR, výrobců, profes-
ních sdružení a médií. 
»Podporu hledaly přede-
vším města, obce a provo-
zovatelé sběrných dvorů, 
zaznamenali jsme však i 

několik žádostí neziskových organizací. Krité-
rii pro výběr byly například ekonomická smys-
luplnost projektu, vliv na zvýšení míry zpětné-
ho odběru elektrozařízení nebo kreativita navr-
ženého řešení,« uvedl Mgr. Pavel Drahovzal ze 
Svazu měst a obcí ČR a předseda Rady Fondu 
ASEKOL. 

Fond ASEKOL, stejně jako celý chod společ-
nosti ASEKOL, je financován klienty systému 
– výrobci a dovozci elektrozařízení. »Zřízení 
Fondu ASEKOL jednoznačně podporujeme. 
Naším cílem je dodržet literu zákona a postarat 
se o vysloužilá elektrozařízení co nejlépe. 
Zkvalitňování sběrné sítě celý systém posouvá 
opět o kus dopředu,« uzavřel za klienty kolek-
tivního systému ASEKOL Vladimír Doležal, 
ředitel pro servis a techniku Sony Czech a člen 
Rady Fondu ASEKOL.                               ( t z )  

Finančně podpořené projekty 

Název projektu Název organizace Výše přidělené 
podpory v Kč 

Zabezpečení sběrného dvora v Kroměříži Město Kroměříž 350 000 

Sídlo technických služeb a sběrného dvora  Město Nová Bystřice 250 000 
Zkvalitnění vybavení místa zpětného odběru TS Zlín-Louky Technické služby Zlín, s.r.o. 197 790 

Rekonstrukce oplocení sběrného dvora Chotěšov  Obec Chotěšov 155 000 

Rozšíření kapacity sběrného dvora SLUMEKO, s.r.o.  
(ve vlastnictví města Kopřivnice) 150 000 

Oprava oplocení Obec Záluží 128 000 
Celoplošný polep autobusu – propagace zpětného odběru Město Tábor 100 000 
Kamerový systém pro sběrné dvory ve Svitavách, Litomyšli a 
Poličce LIKO Svitavy, a.s. 88 000 

Efektivní využití systému zpětného odběru elektrozařízení Vzájemná komunikace, občanské sdružení  80 000 

Napojení sběrného dvora v Sezemicích na kamerový systém Město Sezemice 64 961 

Informační brožura o zpětném odběru a recyklaci elektrozařízení Město Český Těšín 50 563 
Kolik nápadů mají naše děti k záchraně Země? NATURA 99, o.s. 25 000 

Soutěž žamberských škol ve sběru drobných elektrozařízení  Město Žamberk 15 000 

Celkem    1 654 314 
Zdroj: ASEKOL 
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